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Slovenska Matica. 
73. odborova seja „Matice Slovenske" 

dne 12. maja 1886. 
Navzočnih 21 odbornikov, med njimi 2 vnanja 

(Kersnik in Svetec); predseduje prof. J. Mam. 
Predsednik na/nanja. da sta zapisnika o LXXII. od-

borovi seji in o XXI. rednem velikem zboru pregledala 
in potrdila overovatelja Kržič in Pleteršnik, kar brez 
ugovora obvelja. 

Potem poroča, da je dobil od dr. Poklukarja z Du-
Daja pismo, v katerem mu naznanja, da ne more priti 
k današnji seji, pove, da odbornik Murnik izročenega 
odborništva ni sprejel vsled preobilega drugega posla, 
da bode toraj treba na njegovo mesto pozvati drugega. 

Odbor sklene častnemu članu, dr. Vatroslavu Ja-
giču, poleg navadnega pisma, kadar se preseli na Dunaj, 
poslati častno diplomo. 

Potem se više volitve in so voljeni: J o s i p Marn 
(z 19 glasovi izmed 21) prvosednik; F r a n c L e v e č 
(s 16 glasovi) prvi in dr. J o s i p P o k l u k a r v ožji vo-
litvi (s 13 glasovi) drugi podpredsednik. Z vsklikom se 
potem izvoli: I v a n V i l h a r blagajnik; L u k a R o b i č 
pregledovalec društvenih računov; Andr . P r a p r o t n i k 
in Anton Z u p a n č i č ključarja; An ton K a s p r e t in 
Anton Krž i č overovatelja sejnih zapisnikov. 
J Predsednik se zahvaljuje za izkazano mu čast; 
pravi, da se je te časti doslej branil zaradi svoje bo-
lehnosti, da pa letos izvolitev sprejme, ker se mu zdravje 
nekoliko boljša, ker mu tajnik delovanje bistveno 
olajšuje in ker si je v svesti, da ga bodo vsi — kakor 
dosedanji tako tudi novi — odborniki krepko podpirali. 

Pravi, da je ravno včeraj minulo od prvega občnega 
zbora 21 let, v katerem je bil voljen prvi stalni odbor, 
iz katerega nas je domačih danes tukaj še petorica (sta
rosta dr. Zupanec, blagajnik Vilhar, profesor Vavrii, 
ravnatelj Praprotnik in govornik sam) — stara garda, 
kakor pravi naš Davorin. Pozdravlja novoizvoljene od
bornike in čestita društvu k njegovemu pomlajeoju spo-
minjaje se besed ranjkega Slomšeka, naj se premenitev 
godi, da se družba z novoizvoljenimi pomladi, po starih 
pa v lepem redu hrani. Povdarja složno delovanje na 
korist jedinemu višjemu namenu, ki ga ima društvo. 
Prosi odbor, naj gleda vedno na to, da se oseba ni
kdar ne žali; naj odborniki, če so že kterikrat „inimici 
rei", vedno ostanejo „araici personae". Naj se spoštu
jejo vsi stanovi, ker so vsi potrebni; naj se posebej ne 
prezira duhovniški stan, ki se je že od nekdaj dejansko 
zanimal za slovensko slovstvo in je tudi Matici velika 
z^slomba. Konečno izraža govornik željo, da se varuje 
potrebna tajnost sejnih razprav. 

Predno se vrši volitev v odborove odseke, sprejme 
se predsednikov nasvet, naj bi se odsekoma število čla
nov primerno skrčilo, ker bi se s tem delovanje močno 
olajšalo in ker pridejo vse obravnave odsekov tako ali 
tako v konečno rešitev pred odbor, in naj bi imel go
spodarski odsek v prihodnje le po tri, književni odsek 
pa kot važnejši, ker se peča z izdavanjem knjig, kot z 
najimenitnejšim društvenim namenom, po sedem ljub
ljanskih odbornikov, ki naj bi bili zopet zastopniki ko
likor mogoče raznih stanov ali šolskih vrst. Unanji tako 
ne morejo prihajati k posvetovanju; kadar pa bode ka
zalo, naj se vsakteri odsek pomnoži s strokovnjaki ali 
z odborniki, kateri so mu ravno potrebni. Z vsklikom 
se potem izvolijo: a) v gospodarski odsek L. Robič , 
dr. J. T a v č a r in J. V i l h a r ; b) v književni odsek 
pa A. Kržič , Fr. L e v e č , M. P l e t e r š n i k , A. Ra i č , 
F. S t e g n a r , Ant. Z u p a n č i č in Vil. Z u p a n č i č . 

Vse potrebne priprave za Kopitarjevo slavnost se 
popolnoma prepuste posebnemu odseku ad hoc, kateremu 
bodi skrb za to, da se slavnost za društvo častno iz
vrši. Matico bodo v tem odseku zastopali prof. Leveč, 
dr. Tavčar in dr. Zupanec. 

Glede ponudbe odličnega matičinega ustanovnika, 
društvo naj bi dajalo staroslovenske spominke v izvir
niku in v novoslovenski prestavi s kratko razlago na 
svitlo, da je on potem založi, sklene odbor delo izročiti 
posebnemu odseku, da v ta namen napravi osnovo, ki 
se ima ponudniku potem predložiti v prevdarek in ko
nečno odobrenje. 

Na mesto gospoda, ki odborništva ni sprejel, se od
loči odbor, naj predsedništvo pozove onega gospoda, ki 
je za izvoljenimi dobil največe število glasov; če bi ta 
ne hotel odborništva sprejeti, naj povabi njegovega na
slednika itd. — Ker sta se na dotično povabilo za g. 
Murnikom odpovedala tudi gg. Fr. Povše in dr. Jos. 
Pajel, naprosi se g. Ivan T o m š i č , da vstopi zopet v 
oubor, na čast in na korist Matici sami. 

Na predsednikovo vprašanje, kaj naj se stori s če
škimi šolskimi knjigami, ki so darilo g. Lega, sklene 
odbor po novem razgovoru, naj se ne dado učiteljskima 
knjižnicama tukajšnjih srednjih šol, marveč ostanejo naj 
v društveni knjižnici. 

Odbor vzame na znanje poročilo o nekaterih de
narnih zadevah (računi, tirjatve), ki se tičejo Matice. 

Poročilo o letošnjih društvenih knjigah se odobri. 
Vse konečno sklepanje o došlih in obljubljenih roko
pisih, kakor sploh o vseh jednacih književnih zadevah, 
se prepušča književnemu odseku. Ker so za pričujoče 
leto knjige že v redu, omenja predsednik, da utegne 
prihodnja odborova seja biti še le v začetku bodočega, 



ako pa se kaže potreba, skliče se še pred sklepom te
kočega šolskega leta. 

Nekateri šolski zavodi se zahvaljujejo za podarjene 
jim knjige iz društvene zaloge, drugi zopet prosijo za
nje, kar jim odbor po zmožnosti dovoli. 

Več novih poverjenikov se soglasno odobri- zaradi 
nekaterih mest, manj ali dalj časa izpraznjenih, se sta
vijo dotični primerni nasveti. 

Za lansko leto je plačalo 1126 letnikov, za letošnje 
pa 377. Od zadnje odborove seje (l7/3) je pristopilo 
Matici na novo 25 letnikov, namreč: 

1. Kune Avgust, posestnik v Črnomlji; 
2. dr. Primožič Anton, c. kr. gimn. prof. v Iglavi; 
3. Gros Peter, nadučitelj v Zagorji; 
4. Bedenek Jakob, sourednik „Slovenca" v Ljubljani, 
5. Kobilca Ivan, kaplan v Ljubljani; 
6. Bralno društvo v Železnikih; 
7. Kljun Matej, kaplan v Železnikih; 
8. Mrak Jakob, župnik v Železnikih; 
9. Sušnik Ivan, kaplan v Selcih; 

10. Štabuc Jernej, kaplan v Konjicah; 
11. Kalan Ivan v Ljubljani; 
12. Pichler Josip, aprob. gimn. suplent v Ljubljani; 
13. Pesjak Mihael, župan in posestnik v Kameni 

Gorici; 
14. dr. Fon Josip, primarij itd. v Zagreb u; 
15. Knjižnica gimnazijska v Zagrebu; 
16. Kuralt Franc, tajnik gosp. društva v Zagrebu; 
17. Magdič Franc, kr. realski prof. v Zagrebu; 
18. dr. Mušič Avgust, kr. gimn. prof. v Zagrebu; 
19. Stožir Ivan, kr. realski profesor v Zagrebu; 
20. Šrepel Milivoj, kr. gimn. profesor v Zagrebu; 
21. Veršec Anton, kr, fin. tajnik v Zagrebu; 
22. dr. Weingerl Josip, primarij v Zagrebu; 
23. Seidl Ferdinand, aprob. cand. prof. in meščanski 

učitelj na Krškem; 
24. Dolžan Ivan, župnik v Ihanu; 
25. Mikuš Anton, cand. prof. v Ljubljani. 

Književni prirastek znaša od zadnje seje 41 knjig, 
zvezkov in časopisov. (26 po zamenji, 15 vsled daril; 
19 čeških, 17 ruskih, 4 sorbske in 1 srbska.) 

Gospodarskemu odseku se prepusti, da primerno 
uravna najemščino v hiši na Bregu št. 8. 

Zastopnikom v upravnem odboru „Narodnega Doma* 
se potrdi dosedanji zastopnik g. Luka Robič. 

Odbor dovoli, da se vezati da nekaj slovenskih 
knjig iz društvene knjižnice. 

Ker se nihče več ne oglasi k besedi, zaključi pred
sednik sejo ob 71/« uri na večer. 
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